



GIL SALVAT, MONTSERRAT



Ajuntament
d'Olesa de Montserrat

1/2022 ACTA DELS CONSELL DE BARRIS

Data:	26/01/2022
Lloc:	Sala de Plens
Hora	19.00 h

ASSISTENTS

Nom	Cognoms	Entitat/Departament	Consell
Jordi	Martínez	Ajuntament/President	
Montse	Muñoz	Ajuntament/Coordinadora	
Montse	Gil	Ajuntament/Secretària	
Josep	Sans	APP Finca Oasis	Barris
Trini	Camprubí	AAVV Casc Antic	Barris
Albert	Rodríguez	AAVV Les Planes	Barris

OÏENTS

M.Carmen	Manzanares	Associació Voluntaris Olesa	
----------	------------	-----------------------------	--

Ordre del Dia

1. Aprovació de l'acta anterior (23/09/2020)
2. Enllumenat públic/guàrdia i protocol (AV Les Planes)
3. Pavimentació carrers (AV Les Planes)
4. Seguretat robatoris barri (AV Les Planes)
5. Comunicació intervencions barri (AV Les Planes)
6. Reglament d'Usos dels Equipaments Municipals (RUEM)
7. Justificació de subvencions 2021
8. Activitats previstes per al trimestre
9. Festes de barri - calendari
10. Calendari del Consell 2022
11. Altres informacions de les entitats i de l'Ajuntament
12. Precs i preguntes

Desenvolupament del Consell



A les 19.08 hores, del dia 26 de gener de 2022, comença el Consell de Barris a la Sala de Juntes de l'Ajuntament d'Olesa de Montserrat.

El Sr. Jordi Martínez disculpa a la presidenta del Consell de Barris, Ada Agut, perquè avui no ha pogut assistir i estarà ell en el seu lloc.

1. Aprovació acta anterior (07/10/2021)

El president Jordi Martínez demana aprovar l'acta del Consell de Barris de data 07/10/2021. S'aprova per unanimitat.

El president pregunta a la presidenta de l'Associació de Veïns del Casc Antic pel tema dels fanals de la via pública, tema tractat al anterior consell. La Sra. Trini manifesta que el fanal del carrer Coscoll cantonada carrer Forn no funciona malgrat que va ser dels que van arreglar segons la Brigada. Al carrer Sant Joan cantonada carrer Forn tampoc i hi ha un altre del carrer Coscoll que tampoc funciona perquè al posar les llums de Nadal va deixar de funcionar.

El president pren nota per tal de poder fer la gestió i consultar a Brigada.

S'incorpora a la reunió del Consell la Sra. Mari Carmen Manzanares de AVO perquè vol aportar un punt a l'Ordre del dia.

2. Enllumenat públic/guàrdia i protocol (AV Les Planes)

El Sr. Albert Rodríguez de l'Associació de Veïns Les Planes, explica que es van trobar amb policia local, amb la nova unitat de proximitat, per parlar de l'enllumenat públic, per saber què fer quan salta un quadre elèctric que es queda un carrer sencer sense llum, per Nadal un cap de setmana sencer ja els va passar. La policia els va dir que fessin un línia verda, però vol saber que es fa en aquests casos per ser més ràpids.

El president pregunta si fan reunions regularment amb brigada. El Sr. Rodríguez comenta que des del 2019 no s'estan fent. El regidor comenta que el Cap de Brigada al darrer Consell va explicar com funciona el manteniment de l'enllumenat. El Sr. Rodríguez comenta que la distància entre fanals és molt llarga i hi han clapes fosques. El regidor comenta que en aquests casos, quan es quedi un carrer sense llum, s'ha de notificar a la Policia i la Policia ho comunicarà a la Brigada Municipal.

El Sr. Josep Sans de l'APP Oasis comenta que ell sempre que ha tingut un problema d'aquests ha trucat a la policia i s'ha solucionat.

Montse Muñoz diu que la línia verda és per coses que poden esperar, en casos com aquest no s'ha de fer un línia verda, s'ha de comunicar directament a la policia.



3. Pavimentació carrers (AV Les Planes)

El Sr. Albert Rodríguez demana que es pavimentin els carrers que s'aixequen pel fer els pous nous. El regidor diu que hauria de ser així.

El Sr. Albert comenta que hi ha un tram del carrer Maresme entre Terra Alta i Priorat que no té sortida i està molt malament, està apedaçat i demana que ho arreglin a la propera inversió de pavimentació pública, ja que anualment es disposa de 79 metres cúbics de pavimentació.

La Sra. Trini diu que el tram de Vall d' Aran el van obrir per fer clavegueres i ara està fatal, espera que ho arreglin al final. El regidor comenta que al entregar l'obra (recepció) s'ha de revisar que tot estigui acabat i en condicions.

4. Seguretat robatoris barri (AV Les Planes)

El Sr. Rodríguez comenta que han tingut molts robatoris al barri, i sobretot a l'època de Nadal.

El regidor pregunta si s'han denunciat aquest robatoris, ja que ell, com a regidor de la policia, no te constància d'aquest robatoris.

El Sr. Rodríguez sap de dues denúncies de veïns dins dels habitatges.

5. Comunicació intervencions barri (AV Les Planes)

El Sr. Rodríguez comenta que s'han fet les intervencions de pous i l'Associació de Veïns no ha estat notificada. S'han assabentat per un particular.

El regidor diu que s'hauria de comunicar i si no es fa, està malament. El Sr. Rodríguez diu que avui ha vist avui anunciat al facebook l'obra del col·lector de pluvials sota la piscina i ells no ho sabien. El regidor es disculpa per la mala comunicació de les obres planificades i a veure si es pot solucionar.

6. Reglament d'Usos dels Equipaments Municipals (RUEM)

El regidor Martínez fa una introducció del RUEM, explica que amb aquest reglament es busca un reglament senzill, que ordeni, que s'adeqüi a les nostres necessitats i que ha estat treballat pel departament de participació ciutadana. Comenta que el reglament va acompanyat d'uns annexes que són també una part important, per veure com utilitzar els espais municipals i el seu cost.

La Cap de Participació Ciutadana, explica que han treballat diferents departaments per ajustar-se a tots els equipaments municipals disponibles per part de l'Ajuntament. Abasta totes les propietats disponibles per part de la ciutadania i les entitats.

Aquest reglament estableix els mínims pels quals la ciutadania i les entitats s'han de regir en cadascun dels llocs i els equipaments de l'Ajuntament. Un altre objectiu era conèixer els espais a partir de la seva descripció i ara ja feta aquesta feina, de bon principi tothom té la informació complerta de cadascun dels espais i pot demanar segons el que necessita.



Montse Muñoz explica que es simplificaran els tràmits per poder unificar tots els models de sol·licitud en un de sol, informant de quina es l'activitat i quin material es necessita, servirà tant per les sessions de llarga durada com per temporades o per una setmana o un dia puntual. Segons els assistents ja es podrà veure d'entrada quin espai es necessita.

S'intentarà donar resposta ràpidament a les sol·licituds. La resposta serà un conveni molt simple o una autorització o en algun cas excepcional una concessió.

Els principis del reglament són la corresponsabilitat perquè no només és un tema econòmic, sinó la responsabilitat de deixar l'espai en ordre perquè un altre entitat el pugui fer servir. Un altre principi és treure el màxim rendiment sempre que sigui possible i estiguin el màxim d'hores utilitzats.

L'Ajuntament gestionarà totes les sol·licituds i donarà les autoritzacions corresponents. Cada entitat tindrà una autorització per cada activitat, amb hores concretes, perquè els espais són de tots.

En uns dies estarà en normativa en tràmit perquè es pugui fer arribar totes les inquietuds, aportacions que sorgeixin.

La Sra. Trini diu que es molt interessant que finalment es pugui fer així, que en un sol model es pugui demanar tot, és molt positiu.

La coordinadora explica que també serà la línia a seguir més endavant per la utilització dels espais públics.

7. Justificació de subvencions 2021

La Cap de Participació, la Sra. Montse Muñoz pregunta si tothom ha entrat la justificació de la subvenció perquè és molt important que s'entri en termini ja que sinó tenim un problema. Albert diu que ell encara no l'ha entrat, ho farà abans de diumenge.

La coordinadora diu que s'ha de vigilar que tot estigui omplert i les signatures de tothom que consten al model han d'estar signades per les persones que diu en els espais en gris. Comenta que les caselles en blanc estan bloquejades. La Sra. Trini diu que la primera part ja esta entrada i no cal signar-la.

La Cap de Participació. La Sra. Montse Muñoz comenta que les entitats es queixaven de tenir que entrar les dades cada vegada, ara no cal. Si alguna entitat canvia el president, es pot canviar sense problema els noms als formularis.

L'ajuntament arrossega la informació des de la primera instància i per tant molta informació ja està posada i només cal llegir-la. Està posada per defecte, com el cost del projecte i els objectius.

Cal vigilar molt amb la relació de factures. Vigilar que la data de les factures siguin entre l'1 de gener 2021 al 31 de desembre de 2021 i l'activitat feta dins aquestes dates. Per tant totes les factures dintre d'aquest període, han d'estar pagades. A la descripció s'ha de detallar una mica el que s'ha fet, aquella despesa ha d'estar relacionada amb el projecte. Si es fa un cartell, dir quina activitat, s'ha de fer bé per



no tenir problemes i entrebancs.

8. Activitats previstes per al trimestre

La Cap de Participació comenta que Ajuntament està treballant per tirar endavant el carnestoltes, amb el concurs, la rua i el concert, ... és l'activitat més gran i immediata que afecta a tots els Barris. Pregunta a les entitats si tenen prevista alguna activitat específica.

L'APP Oasis diu que no tenen res planificat de moment ja que encara tenen el local tancat pel tema del covid i per la denuncia de la policia, explica que encara tenen molta por, però ja estan parlant de fer alguna cosa i donar vida al local intentant recuperar-se poc a poc, que costarà, però se'n sortiran.

L'AAVV de les Planes comenta que de moment estan en procés de canvi de junta i els que entren nous tenen moltes ganes, però encara no ho han parlat.

L'AAVV del Cas Antic, comenta que normalment en el primer trimestre no tenen res previst, que de cara a finals de maig volen recuperar la fira del vi, sense saber si es podrà fer encara, segons l'evolució de la pandèmia.

La Cap de Participació comenta que s'ha de recuperar la fira d'entitats que també és al maig, a veure si es pot fer aquest any. Aniran una darrera l'altre una setmana la mostra entitats, un altre la fira del vi i a principis de juny Santa Oliva, són tres caps de setmana consecutius, excepte l'any que hi ha eleccions, que no es realitza la fira d'entitats.

9. Festes de barri – calendari

La Cap de Participació comenta que enviarà el tradicional correu la setmana vinent per posar d'acord les entitats per les festes dels barris i si no hi ha conflictes cap problema, si es solapa una amb l'altre es mirarà de posar-se d'acord entre els barris. Comenta que no poden haver dues festes de Barris en paral·lel, per disponibilitat de material, per un tema de logística i no té massa sentit.

L'AAVV del Casc Antic comenta que ells la faran al setembre com sempre; Les Planes diu que ells normalment a la segona setmana de juliol, però s'han de posar d'acord amb nova junta i que ja ho diran quan ho sàpiguen segur. L'APP Oasis diu que ells les faran els dies 5, 6 i 7 d'agost, comenta ja ho tenen parlat des de fa anys, seguint el pacte amb Ribes Blaves, que ells les faran a finals de juliol.

La Sra. Montse Muñoz comenta que al correu ja dirà aquestes dates pre-dites posades al calendari.

10. Calendari del Consell 2022

El regidor Sr. Martínez diu que la Cap de Participació ha fet el calendari dels consells ordinaris. Respecte als consells extraordinaris, ja se'n parlarà quan hi hagin.

Les properes dates del Consell de Barris seran: el 27 d'abril, 13 juliol i 26 octubre de 2022.



Montse Muñoz comenta que de totes maneres amb el nou reglament s'obriran els nous espais de participació: la taula de salut està a punt de ser creada; la taula de necessitats bàsiques que funciona fa temps, es formalitzarà; al igual que la taula de joventut. També la idea es impulsar grups de treball sense la rigidesa dels consells.

11. Altres informacions de les entitats i de l'Ajuntament

El regidor comenta que en aquest Consell ens acompanya la senyora M^a Carmen Manzanares de l'Associació de Voluntaris d'Olesa (AVO) i li dona pas a explicar el punt que volia parlar.

La presidenta de l'AVO comenta en primer lloc que ha vingut per actualitzar els contactes de les persones que estan al front de les Associacions de Veïns. Informa que com han millorat les circumstàncies de la pandèmia i les entitats comencen a fer activitats, han reprès el servei de pressa de pressió, pes i glucèmia que fan a Poble Sec, Central, Casc Antic, Centre Cívic Sant Bernat i la Rambla. Porta els cartells que han actualitzat, que reparteix entre els assistents i als que no hi són ja els hi faran arribar per mail.

No hi ha posat el dia que es fa, perquè cada mes es van apuntant el dia que és. Comenta els que porta anotats que seran al febrer.

L'altre servei que fan, que l'any passat es va fer al Mercat Municipal, en una parada, és una oficina mòbil que també es va començar a fer a la Rambla i a la Central. Aquest projecte es vol estendre als altres Barris, on es fa el servei de la pressió. És una oficina mòbil de voluntaris per salvar la bretxa digital de les persones grans amb dificultats de mobilitat perquè tinguin informació del que potser del seu interès (suport social i de la salut, recursos lúdics, tallers formatius, ajudes municipals, accions voluntàries), ara ho faran a les entitats.

La presidenta del Casc Antic comenta que estaria molt bé que aquest cartell amb la data els hi enviessin per mail, per reenviar-ho als associats via mail, ja que ells no tenen local obert al públic i així en farien la difusió. La Sra. M^a Carme diu que com son persones grans, ho apunten en un paper.

La presidenta del Casc Antic, comenta que esta be enviar-ho als socis perquè també s'ho diuen uns als altres. Com no tenen local obert no poden fer-ne difusió penjant els cartells i la Sra. M^a Carmen diu que ho enviarà.

La Sra. M^a Carme comenta que va bé que es vagin dinamitzant els locals de les AAVV, perquè les persones grans amb problemes de mobilitat no es mouen gaire de l'entorn del seu domicili i aquest locals fan molt de be. Per exemple van fer el taller de memòria a l'Associació de Veïns de la Rambla i ja s'ha quedat instaurat perquè ha agradat molt i creu que serà interessant que es faci a altres Barris.

El regidor Martínez dona les gràcies a AVO per la seva participació

L'APP Oasis comenta que volia parlar del bus urbà a demanda, però com que hi ha prevista una reunió per parlar d'aquest tema el divendres, s'esperarà.

El regidor aprofita que ha sortit el tema i diu que un projecte de l'Ajuntament és millorar el bus urbà perquè tingui una major freqüència de pas i els veïns i veïnes



el trobin útil, perquè es vagin deixant els cotxes amb l'objectiu d'agafar més transport públic.

El regidor comenta que la dificultat són els diners i que el principal problema és que el bus marxa a fer la volta per Oasis i Ribes Blaves i aquesta volta allarga entre 30 i 40 minuts el trajecte. La solució plantejada és buscar alternatives que permetin que els autobusos urbans no marxin fora del nucli urbà i buscar un bus alternatiu per donar servei a les urbanitzacions i així augmentar la freqüència del pas del bus urbà.

La idea és posar més parades al nucli urbà i lligat als FFCC, amb més freqüència de pas i així millorar el servei i que la gent el trobi útil. Pels carrers estrets del Casc Antic no pot passar, però algunes parades estaran properes i es valorarà si es pot fer un transport a demanda. Es pot iniciar aquest projecte perquè el pressupost s'ha doblat respecte l'any passat.

El regidor comenta que un altre tema que afecta sobre tot al Casc Antic, és que a la plaça de les Fonts fa temps que de tant en tant hi ha un tipus de gent que no s'acaba de comportar de bona manera. Darrerament passa això amb massa freqüència i les actuacions fetes fins ara que són amb la Policia no donen bons resultats. El regidor explica que L'Ajuntament s'ha posat en contacte amb una entitat que ha començat a fer un treball de carrer, va començar la setmana passada i la setmana vinent es farà la primera devolució. Explica que és una empresa de Santa Coloma de Gramenet, amb situacions similars a la seva localitat i són persones acostumades a treballar al carrer, fent una feina més psicosocial, més pedagògica, per veure què passa i intentar donar solucions a aquest problema greu, de civisme i també d'imatge pública, ... que també està provocant les queixes dels pares, ja que hi han dues escoles a la zona, Povill i Escolàpies, que també ho pateixen.

La presidenta del Casc Antic, comenta que seria interessant fer reunió d'aquí un temps per tenir un canvi d'impressions de com ha anat aquestes intervencions i la seva evolució. El regidor diu que aquesta és la idea i el que no voldria és que el problema es desplaci de Barri i que espera que sigui positiva aquesta intervenció.

La Cap de Participació ciutadana comenta actes que es fan el cap de setmana, com dissabte concert al escorxador i divendres una conferència sobre camps de concentració i poble gitano i comenta que els petits concerts es tornen a reprendre, com a l'Escorxador.

12. Precs i preguntes

No hi ha cap pregunta.

Sense més temes a tractar, s'aixeca la sessió a les 20:13 hores del dia 26 de gener de 2022.



Ajuntament
d'Olesa de Montserrat

El president del Consell,
Sra. Jordi Martínez

La secretària
Sra. Montse Gil

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT